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“Spoločenstvo Efata je hlboko v mojom
srdci od začiatku svojho vzniku. Akoby pri
jeho zrode ostalo kus života v mojom vnútri
a ja sa teším z každého roku fungovania
tohto spoločenstva. Žitie spoločenstva je o
horách a údoliach, nikdy to nie je
monotónny život. Ďakujem spoločenstvu
Efata za blízkosť a jednotu v regionálnych,
či národných aktivitách v roku 2024.
Prajem spoločenstvu Efata, aby prežívalo
rast svojej vízie na kopcoch a ešte hlbšie
zakorenenie v údoliach - tam kde je život.”

Eduard Filo, predseda ZKSM

príhovor

rozhovor s jankom
paholíkom

Janko, vitaj v rozhovore pre výročnú
správu 2024! 
Mal som sa nejak pripraviť?
Už je neskoro :D ... Už musíš len
odpovedať.

Čo pre teba znamená spoločenstvo?
S mojou manželkou Simonkou sme sa
viackrát rozprávali o tom, čo pre nás
znamená spoločenstvo aj po tých X rokoch.
A uvedomili sme si, že jeho hodnota je
častokrát skrytá. Potrebovali sme si to
pomenovať, lebo inak by nám to zovšednieť.
Vnímam to ako bohatstvo vo vzťahoch. To,
čo v nich máme, je neuveriteľné.

Možnosť viesť rozhovory o svojich
vnútorných pohnútkach, navzájom sa
posúvať v emočnom prežívaní, ale aj z
hľadiska viery - nemusím si všetko
vybojovať sám. Zrazu je tu niekto, kto vie z
modlitby priniesť veci do rozhovorov, ktoré ma
môžu duchovne niekam posunúť. Sú to vzťahy,
s ktorými môžem tráviť zmysluplne čas.
Zmysluplne pre večnosť. Ak to vezmem z
hľadiska služby, to, čo dokážeme priniesť
spolu, by sme nikdy nedokázali ako
jednotlivci. Toto som videl veľakrát a
žasnem nad tým, ako Pán Boh každému dal
niečo jedinečné a navzájom sa to môže
krásne dopĺňať.  



Tá prvá otázka vyššie mala byť taká
všeobecnejšia, ale čo pre teba znamená
spoločenstvo Efata?
Efata sa mi spája s konkrétnymi ľuďmi a jej
“charizmou”. Viem, že Pán Boh môže mať
rôzne cesty aj pre mňa, moju manželku,
(raz) moje deti, ... Možno nás zavolá niekde
inde, do iného spoločenstva. To teraz
neviem, no môže sa to stať. Ale v tento čas si
to z ľudského hľadiska neviem predstaviť.
Neviem si predstaviť, že by som sa musel
teraz niekam zbaliť a odísť. Práve kvôli už
spomínaným vzťahom. Efata bola jedna z
kľúčových vecí, prečo sme ostali v Považskej
Bystrici. Takže v tomto životnom období je
to pre nás miesto, ktoré, verím, nám Pán
Boh dal ako to “naše miesto”. Stalo sa to
súčasťou môjho života, bez ktorej si
minimálne nateraz neviem predstaviť
fungovanie. Efata je niečo osobné, čo
robíme, nesieme. Ako spoločenstvo máme
veľkú charizmu prijatia, netlačenia ľudí do
niečoho a snažíme sa byť zakorenení v Cirkvi.
Toto je mi veľmi sympatické.

V spoločenstve sa v roku 2024 žila
celistvosť. Ako vyzerá tá tvoja? Nakoľko
sa cítiš byť celistvý? 
K celistvosti mi v hlave rezonuje jeden
obrázok, ktorý som použil na prednáške o
celistvosti na dni spoločenstva (prebratý
pôvodne od Márie Škovierovej). Je na ňom
panáčik, ktorý je vyfarbený všelijakými
rôznymi farbičkami. Okrem pekných
žiarivých farieb, ktoré symbolizujú všetko to
dobré v človeku, sú tam aj tmavé až čierne
miesta. Predstavujem si, že ten panáčik som ja
- som aj dobrý, snažím sa žiť svätý život podľa
Božej vôle. Ale zároveň sú tam aj miesta, kedy
to tak nevyzerá. A v tomto celom sa učím so
sebou žiť. V niečom sa mi to spája aj s
chválou. Pomáha mi to si pripomínať, že už
máme všetko, hoc ešte nie. Môžeme žiť
Božie kráľovstvo už tu na zemi, aj keď nie 

v úplnosti. Ježiš nám vydobyl slobodu, ktorú
máme, ale vlastne ešte nie sme slobodní
úplne. Občas mi to príde náročné priznať si,
že mám veľa chýb, a pritom mi Ježiš ten
svätý život už vydobyl.

Keď si spomínal aj tie tmavšie miesta v
panáčikovi, ktoré sú tie tvoje čierne
miesta, kde máš pocit, že tu stráda tvoja
celistvosť? 
Odrazím sa od spytovania svedomia.
Osobná modlitba je niečo, pri čom si
uvedomujem, že musím o ňu bojovať. Nie je
to samozrejmosť. Ľahko viem skĺznuť do
toho, že iné veci sa zdajú byť dôležitejšie ako
samotná modlitba. Potom to môže vypáliť
tak, že sa modlím večer polozaspatý. V
kontexte mojich životných okolností a
môjho stavu si myslím, že je pre mňa možné
nastaviť si veci tak, aby som dal Bohu
lukratívnejší čas. Vidím, že keď mám čas s  
Bohom, moje vnútorné nastavenie je dramaticky
iné. Veľakrát som zažil, že Pán Boh mi
dopredu nastavil myseľ a srdce tak, aby som bol
schopný zvládnuť veci. Zároveň som zažil aj  



to, že keď som takýto čas s ním nemal,
mohol som sa chcieť akokoľvek vyžmýkať,
ale skrátka som nemal čo dať. Dával som
akurát viacej seba, ale nie Jeho. Druhá vec,
ktorú chcem spomenúť je, že veľakrát by
som mal chuť a tendenciu posúvať ľudí
niekam vpred. Alebo bez pozlátka povedané,
by som chcel tých ľudí zmeniť. Jeden dobrý
priateľ mi raz povedal, že ľudia sa vedia
meniť, len keď sú milovaní. Toto je niečo, čo
si musím pripomínať.

Keď si spomínal, že ti pri celistvosti
pomáha aj chvála, tak nám, prosím,
povedz, prečo je pre teba chvála dôležitá? 
Neviem, či mám na to racionálnu odpoveď.
Dá sa nájsť veľa dôvodov, ktorými by som
povedal, prečo je dôležité chváliť Pána. Ale
koniec koncov som prišiel k tomu, že to je
niečo, čo z ľudského hľadiska neviem
vysvetliť. Príde mi to ako reakcia duše,
akoby moja duša chcela niečo povedať. Zažil
som to aj teraz počas Vianoc. Moja duša
chcela niečo povedať, ale neexistovala na to  
vhodná pieseň, ktorá by to vyjadrila. Nena-

šiel som na to slová, melódiu, ktorú by som
už niekedy niekde počul. Preto mi to príde
ako dôsledok toho, čo môj duch/moja duša
zažívajú s Bohom. A to je pre mňa
tajomstvom. Je tajomstvom, prečo mi ide do
úst takáto melódia, takéto slová, prečo
zrovna toto chcem povedať. Ešte mi napadá
jedna vec. Keď som zažil svoje osobné
obrátenie v roku 2012, moja sestra mi po
nejakom čase povedala: “Tie pesničky v tom
kostole spievaš nejak inak.” V kostole sme aj
so súrodencami spievali veľa rokov, ja som
tam popri nich vyrástol. Chodieval som tam
od svojich 3 rokov. A potom mi moja sestra
povedala túto vetu. A nebolo to tak, že by
som si povedal: “Ja to teraz budem spievať
inak.” Ale Pán Boh mi dal niečo zažiť a moja
duša na to reagovala. Niekedy, keď
rozprávam o chvále v spoločenstve, mám
pocit, že sme to akoby potechničtili. Akoby
sme v tom prestali hľadať Pána Boha. To,
prečo je pre mňa chvála dôležitá, je asi podobná
otázka, ako sa ma spýtať, prečo by som mal vo
vzťahu niekomu hovoriť pekné slová alebo
prečo ľudia po koncerte tlieskajú. To nie je nič
technicky naučené, to je len reakcia na
niečo. A bez vzťahu to nejde. 

Keď sa pozrieme na tvoju konkrétnu
službu v oblasti chvál, za veľa vecí si v
tomto zodpovedný - či už ide o za-
strešovanie chvál na dni spoločenstva,
rozvíjanie chváličov na stretkách,
spoluorganizácia chválovej služby... ako
sa v tom cítiš? 
Dobre :D… Veľmi sa teším zo stretnutí
chváličov. Veľa potenciálu je ešte ukrytého
v našom spoločenstve, čo sa týka chvál.
Preto mi dáva zmysel tieto stretnutia robiť -
aby sme sa pravidelne rozprávali o vedení
chvál, o tom, ako nás v tom Pán Boh vedie.
Bol by som veľmi rád, keby sa dostalo na
svetlo viac tých chváličských pokladov,
ktoré sú v ľuďoch skryté. Viacerí ľudia 



v spoločenstve nás môžu v modlitbe veľa
potiahnuť. Preto verím, že chváličské stretká
sú jedným z puzzlíkov, čo tomu môžu
pomôcť. A čo sa týka dní spoločenstva, stále
snívam o tom, aby sme sa ako spoločenstvo
učili, čo to znamená spoločná modlitba.
Myslím, že pár krôčikov sme už na tej ceste
spravili a zároveň je ešte veľmi dlhá pred
nami. Ak chceme slúžiť aj smerom von ako
spoločenstvo modlitbou chvál a dávať
ľuďom pocítiť Božiu prítomnosť, vytvoriť
priestor na  ich modlitebné úmysly a
možnosť, aby Pán uzdravoval,… sa toto celé
potrebujeme lepšie naučiť.  A to môžeme
robiť na dňoch spoločenstva. Učiť sa stáť pri
sebe počas modlitieb - duchovne, fyzicky, až
sa cítiť navzájom, počuť sa spievať, počuť,
kto čo hovorí Bohu, lebo práve toto buduje
spoločnú modlitbu. Verím, že keď sa to
naučíme lepšie žiť v spoločenstve, tak to
bude oveľa viac Božej moci prinášať aj
smerom von. Takže odpoveď na to, ako sa v
tom celom mám, má asi tieto dva rozmery:
prvý je ten, že sa teším, koľko dobrého nás v
tom ešte čaká, dodáva mi to chuť a teší ma,
že to má svoju víziu a ten druhý je
zlomenosť. Zlomenosť v tom, akí malí v
tejto modlitbe ešte stále sme.

S hudbou si vyrastal a postupne si sa
dostal do služby chvál v spoločenstve.
Takže v tom funguješ už niekoľko
rokov. Čo je tvoj vnútorný poháňač v
tejto službe? Ako sa staráš o svoj
vnútorný služobný plamienok? 
Keď som bol malý, tak to bolo jednoduché.
Bavilo ma brnkať si, veľa som sa mohol učiť
od súrodencov. Rád som bol s nimi v
kostole, to bolo super! Doma sme si to
natrénovali a potom zahrali v kostole. A
bonus bol, keď to ešte aj niekedy pekne
znelo :D. Veľa povzbudenia prichádzalo aj
od ľudí z farnosti. Bol to pekný detsko -
mládežnícky svet, v ktorom som mohol

vyrásť. Ak tam boli nejaké ťažkosti, tak ich
vtedy za mňa väčšinou niesli iní. A neskôr v
spoločenstve, čo ma poháňalo… Poviem asi
niečo, čo môže znieť ako klišé, ale pokiaľ by
mi Pán Boh nepripomínal, prečo to mám
robiť a neutvrdzoval ma v tom v osobnej
modlitbe, tak neviem, či by som to ešte
robil. Pán ma nanovo lámal aj pri veciach,
ktoré nevyšli. Ukazoval mi znova a znova
zmysel. Je to aj v tej piesni, ktorú sme zložili
so Simonkou - Jn 4,14 - “to, čo naozaj
hľadám, nájdem v Tebe len, Tvoju vôľu
plniť je to, čo chcem”. Toto sme veľmi silno
vnímali v modlitbe, že naše vnútorné
naplnenie je v Bohu a jeho vôli... A druhá
vec sú ľudia. Od povzbudení, podržaní v
situáciách, či už modlitebne, osobne ľudsky,
až po to, že “každý chvíľku, ťahá pílku”.

Wau, ďakujeme, Janko, za zdieľanie
tvojho srdca! Úplne som sa do tohto
rozhovoru ponorila! Ďakujeme aj za
tvoju službu, teba samotného a tvoje
srdce, ktoré nesie toľko vzácnosti! 

Na Beňove urobila rozhovor Betka 



skupinky
Rok 2024 bol pre naše skupinky obdobím rastu a prehlbovania vzťahov. Každá
skupinka priniesla unikátnu skúsenosť, ktorá posilnila nielen jednotlivcov, ale aj naše
spoločenstvo ako celok. V tomto článku nájdete zdieľania členov, ktoré odhaľujú
pestrosť a hĺbku života v skupinkách – od vzájomného spoznávania, modlitby a
spoločných aktivít až po momenty, ktoré upevňovali našu jednotu a vzťah s Pánom.

Nech sú tieto svedectvá inšpiráciou a povzbudením pre každého, kto túži po hlbších
vzťahoch a autentickom prežívaní spoločenstva.

Pali Miglierini (mužské stretko): 
V rámci mužskej skupinky bol rok 2024
rokom hlbiny, kedy sme vďaka dlho
trvajúcim vzťahom prirodzene vstupovali do
hĺbky na pravidelnej báze. Bol to pre nás čas
ucelenia vo vzťahu s Bohom, v našich
rodinách a vzťahoch medzi sebou. Po tomto
roku sme pre seba navzájom aj pre naše
okolie ešte väčšou istotou, osobitne v
službách, v ktorých sme.

Maťo Jakubík:
Určite to bol pre mňa, ako vedúceho
skupinky, zo začiatku rešpekt, či si naozaj
všetci členovia sadneme tak ľudsky. Ale
mám pocit, že to milostivo spojil Pán. A to
práve tým, že sme si rozpovedali svoje
osobné obrátenia, prelomili sa akékoľvek
ľady a začala sa budovať hĺbka stretka. 
Od leta bolo troška náročnejšie sa stretnúť a
zladiť časové možnosti. Ale keď už sa nám
to podarí, sú to bomby-šupy.

Johny Strieženec: 
Sme vďační za naše zloženie skupinky.
Veľmi sme si ju obľúbili, lebo okrem tém
spoločenstva, ktoré nás viac vtiahnu do
diania, sme si sadli aj ako manželské páry s
malými deťmi aj so študentkou, ktorá sa cíti
medzi nami ako doma. Za náš veľký benefit 

považujeme to, že sa vieme zladiť tak, aby
sme sa najčastejšie stretli osobne. Stretávame
sa vždy u niekoho v domácnosti, takže je to
rodinné. Doslova.

Tomáš Vyšinský (Ruah):
Rok 2024 bol pre naše stretko o nastavení a
vyladení nového systému stretiek ako aj
našich očakávaní. Spolu sme sa modlili,
zdieľali, vzdelávali na rôzne témy. Taktiež
sme spolu rozvíjali vzťahy aj svoje osobnosti
v rôznych spoločných aktivitách, či už
športom, spoločenskými hrami alebo v
rôznych službách v spoločenstve aj mimo
neho. Niektorí členovia nám tento rok
pribudli, niektorí ubudli, no stále máme
jeden druhého a sme za to radi.

Vladko Smataník (lídrovské):
V rámci lídrovského stretka sme mali dosť
nezvyčajný rok. Prvý polrok bol akoby v
dojazde z roka minulého, niektorí členovia
sa navrátili, iní na chvíľku odišli.
Uvedomovali sme si aj únavu, niekedy
nedostatok ľudí na potiahnutie iniciatív.
V lete sme si dali krátku pauzu a spojili sme
si ju s rozlíšením, či chceme v stretku
pokračovať. Nakoniec sme sa všetci rozhodli
pokračovať, čo je vlastne úplne skvelé! A
druhý polrok sa z môjho pohľadu niesol v 



znamení tohto rozhodnutia. Mali sme viac
energie aj vášne kráčať ďalej. S tým chceme
pokračovať aj v nasledujúcom roku.  

Janko Paholík:  
V podstate sme tento rok prežili veľmi
dobre. Príde mi super, že skupinky sú
zamerané na deň spoločenstva, že môžeme
tému viac rozobrať, prežuť a sú k tomu
otázky. A okrem toho sme mali počas
skupiniek, kde sa neriešil deň spoločenstva,
aktivitu na spoznanie sa - “Povedz svoj
životný príbeh”. Vždy na jednom stretnutí
mal 1 človek svoj životný príbeh, kde
prešiel dôležité míľniky a kontexty z jeho
života a to, ako spoznal Pána. 

Natália Jakubíková: 
Zo začiatku fungovania našej skupinky sme
sa navzájom bližšie spoznávali, zvykali si na
seba a postupne sa "oťukávali". Okrem tém,
ktorým sme sa venovali, a ktoré vychádzali
z dňa spolča, považujem za ďalší základný
kameň spoločné čítanie Božieho slova, ku
ktorému nás pravidelne viedla naša
Veronika. V rámci skupinky sme sa snažili
budovať vzťahy aj prostredníctvom menej
formálnych stretiek, ako bolo predvianočné
stretko, spoločná omša či zmrzka. Mám
pocit, že skupinka sa stále vyvíja a s
postupom času sa v nej cítime otvorenejšie a
komfortnejšie.

Janka Smataníková:
Za toto obdobie som si všimla, že sa naša
skupinka stala prirodzenou súčasťou pre
každého člena. Upevnili sa nám vzťahy, a
taktiež veľmi vnímam vzájomnú citlivosť na
Pána práve pri modlitbe a zdieľaní sa. Veľmi
sa mi páči, že si vzájomne žehnáme do
oblastí, v ktorých v danom okamihu
zápasíme. Som v bázni z toho, kam si nás
Pán ďalej povedie.

Juraj Jakubík (ZA):
Naše piatkové stretko v Žiline sa počas roka
snažilo stretávať pravidelne aspoň  2x
mesačne v Centre podpory Diecéznej  
charity Žilina. Keď sa nepodarilo naživo,
snažili sme sa stretávať online. Pravidelne sa
zapájame do služby Chvály Žilina. Tešíme
sa, že je medzi nami sestra Františka, a že
môžeme na skupinkách preberať okrem
iného to, čo odznelo na dni spolča. Sme
vďační za tento dar skupinky.

Marianka Urbaníková (BA): 
Sme mladé dynamické stretko, ktoré rado
rozoberá témy všetkého druhu a tak
prehlbuje vzťahy. Nezabúda, kde sú jeho
korene a snaží sa držať krok s Považskou
Bystricou.

Pali Meliš (ZA): 
Naše stretko má aktuálne 9 aktívnych
členov. Našou hlavnou hybnou silou je živé
a veľmi hlboké zdieľanie! Túžba počúvať a
byť vypočutý je definícia toho, ako žijeme
víziu rodiny! S touto fam to bola ozaj
dobrodružná jazda, teším sa na ďalšiu! 

                   - - - - - - - - - - - -



téma celistvosť
"Pána mám vždy pred očami; a pretože je po mojej pravici, nezakolíšem sa. Preto sa raduje

moje srdce a moja duša plesá aj moje telo odpočíva v nádeji. Lebo nenecháš moju dušu v
podsvetí a nedovolíš, aby tvoj svätý videl porušenie. Ukážeš mi cestu života. U teba je

plnosť radosti, po tvojej pravici večná slasť." (Ž 16, 8-11)

Rok 2024. Obdobie celistvosti. Slovká,
aktivity, otázky, výzvy, modlitby, zdieľania.
Asi takto by sme mohli v skratke zhrnúť, čo
nás skrze spoločenstvo, so spoločenstvom a
v spoločenstve v uplynulom roku
formovalo, kam sme smerovali. A teraz
trošku obšírnejšie.

Už koncom roka 2023 sme zachytili
Pánovo pozvanie do celistvého života. Toto
pre nás chcel od počiatku a chce aj teraz, no
my sme zabudli. Nabalili sme si bremená, s
ktorými sa zbytočne teperíme a to, čo po-

trebujeme, prehliadame alebo už nemáme
kam zaradiť. Žitie si dokážeme pomýliť s
prežívaním. Opäť nám to pripomenul:
"Poďte žiť! CELISTVO - naplno,
nerozdelene, integrálne, autenticky,
slobodne každým kúskom vašej bytosti." 

Toto pozvanie sme si rozmenili na drobné.
Prešli sme rozličnými témami, ktoré sa
dotýkali našej duchovnej, duševnej aj
telesnej dimenzie. Čo dobré sme teda mohli
tento rok počuť, zachovávať v srdci a podľa
toho konať?



Snažili sme sa viac poznávať seba, aby sme
prišli na to, čo našej celistvosti pomáha, a čo
jej bráni, zanechávať to, čo jej neprospieva a
vedome viac vstupovať do toho, vďaka
čomu sme celistvejší, samozrejme, v
spolupráci s Božou milosťou, pod Jeho
pohľadom. Hovorili sme o tom, že duch,
duša a telo spolu súvisia a niekedy stačí
urobiť malý krok, aby sme mali kvalitnejší
život. Úlohou tém na dňoch spoločenstva a
chate, a tiež úlohou otázok a výziev pre
skupinky, nebolo ani tak dať presné
inštrukcie, čo a ako máme robiť. Skôr mali
byť podnetom do osobnej modlitby a
sebareflexie, aby každý mohol odkryť, do
čoho Boh volá konkrétne jeho. A tak niekto
možno prišiel na to, že potrebuje vedieť
povedať: "Nie," alebo napriek strachu v
odvahe zakričať: "Áno!". Že by mal prijať
volanie do služby alebo nejakú službu
zanechať. Niekto možno potrebuje
pravidelné prechádzky, iný pravidelnú
stravu 3x denne. Niekoho zlákali
každodenné stretnutia s Bohom v Jeho
Slove, niekto možno dokázal hlbšie vstúpiť
do modlitby SPOLU. O tieto objavy sme sa
mohli deliť v našich skupinkách, navzájom
sa tak lepšie poznávať a inšpirovať.

Zrejme by sme si radi na konci roka odškrtli
políčko "som celistvý, už mi nič nechýba".
Trpezlivosť, priatelia. Celistvosť je
celoživotný PROCES s presahom do
večnosti. Máme pred sebou VZRU-
ŠUJÚCU CESTU K CELISTVOSTI, na
ktorej nás čakajú výstupy, pri ktorých sa
možno zapotíme, výhľady, pri ktorých sa
nám z tej nádhery až hlava zatočí,
odpočívadlá, kde môžeme načerpať,
križovatky, kde sa máme možnosť
rozhodnúť, úzke brány, pred ktorými
musíme zanechať svoju batožinu..., a na
ktorej nás ani na okamih neopustí náš Boh,
Zdroj a Darca života. Vytrvajme na tejto

ceste, na ktorej je každý deň príležitosťou,
aby sme si zase o kúsok viac rozbalili dar
života v plnosti (celistvosti), ktorý nám Boh
dal.

V tejto Božej pozvánke by sme radi
pokračovali. Preto rok 2025 bude naďalej
obdobím (k) celistvosti. Tentokrát však
chceme zamerať našu pozornosť na
spoločenstvo. Sme jeho súčasťou, no vieme,
prečo? Je to naše pevné rozhodnutie,
srdcová záležitosť? Vidieť to na našich
postojoch, správaní? Rozumieme, prečo
veci v spoločenstve fungujú tak, ako
fungujú, prečo na niečo kladieme väčší
dôraz, prečo robíme práve to, čo robíme, a
nie niečo iné? Vieme, čo znamená členský
záväzok? Jednoducho sme a chceme byť v
spoločenstve naplno, celistvo? (Pozor, to nie
je to isté ako podávať nejaký dobrý výkon!)
Ak túžime, aby náš život bol celistvý, je
potrebné pozrieť sa okolo seba, na naše
vzťahy (mimochodom, aj o tomto je
jubilejný rok) a, áno, aj na naše spolčo,
pretože tu nežijeme sami, sme
ovplyvňovaní naším okolím a my môžeme
prinášať vplyv do nášho okolia. 

A na záver nám žehnám, aby sme mali stále
túžbu po celistvom živote, aby sa mohla
zaskvieť nádhera, s akou nás Boh stvoril, aby
tak mohol byť On oslávený. Aby Jeho
svetlo prežiarilo náš život a skrze nás aj naše
vzťahy. A aby sme boli spoločenstvom tých,
čo chcú ísť neúnavne do hlbín Jeho
zraneného, no celistvého Srdca, aby aj naše
srdce bolo podľa Jeho Srdca. 

Majte milostiplný rok.
Katka



my a diecéza
Ako iste viete, v nedávnej minulosti sme
prijali identitu diecézneho spoločenstva. Na
konci roka 2023 sme sa zaoberali rôznymi
aspektami, ktoré nás na túto cestu ako
spoločenstvo naviedli, no nemali sme však
sami uchopené, čo to konkrétne znamená,
čo nás čaká a ako sa to prejaví - vedeli sme
len, že máme túžbu budovať jednotu v
diecéze formou podpory ostatných
spoločenstiev, nie rivalitou či
“obsadzovaním územia”. 

Ako sa teda “diecéznosť” odzrkadlila v roku
2024? Bol už niekoľkým v poradí, kedy sme
mohli aktívne podporovať kňaza pre mládež
Žilinskej diecézy priamo z jeho úzkeho
okruhu, ktorý predstavuje ‘Komisia pre
mládež’, no tento rok bol výnimočný tým,
že sme takto mohli stáť pri novozvolenom o.
Jožkovi Bielom, ktorý pochádza priamo z
našich radov!

Aj naďalej sme sa podieľali na realizácii
každej iniciatívy KpM DCZA - nielen ako
účastníci, ale aj ako služobníci v rôznych
podobách:

Večera lídrov DCZA (sieťovanie,
hudobný doprovod, organizácia)
Turičné modlitby  (vedenie modlitieb,
organizácia)
Kráľovský víkend  (vedenie rôznych
tímov, organizácia)
After-godzone  (predstavenie
spoločenstva, organizácia)
DAŠ    (súčasť tímu, prednášanie,
vedenie modlitieb)
Godzone Youth  (predstavenie
spoločenstva, lokálna organizácia)

LíderŠípy (prednášanie, sieťovanie,
organizácia)

Spomenuté akcie sa nám v minulosti už
viackrát stali uholným kameňom na
budovanie vzácnych priateľstiev a
upevnenie dôležitých vzťahov naprieč
diecézou, a preto sme radi, že sme na tomto
základe mohli opäť stavať a vďaka tomu
vznikli nové strategické spolupráce:

Séria stretnutí so spoločenstvom
SOM (PB - Rozkvet) - Vzťah so
spoločenstvom SOM je pre nás obzvlášť
dôležitý, keďže pochádzame z
rovnakého mesta a zdieľame množstvo
spoločných záujmov. Táto nová
spolupráca vznikla ako ovocie
rozhovorov na Večeri lídrov DCZA,
ktoré podnietili hlbšiu spoluprácu medzi
našimi spoločenstvami. Na tento podnet
sme zareagovali tromi stretnutiami
vedúcich, službou na duchovnej obnove
SOM, poskytnutím líderskej formácie v
rámci LíderŠípu, a tiež spoločnou
službou na Kráľovskom víkende a
Turičných modlitbách.
Podpora CUP a spoločenstva Kairos
(Martin) - Na LíderŠípe sme sa bližšie
zoznámili s dievčatami, ktoré prevzali
líderskú štafetu po našej členke Ivke
Wallenfelsovej v Centre Univerzitnej
Pastorácie v Martine. Hoci
nepochádzajú z našej diecézy, snažili
sme sa im vyjadriť podporu a
spolupatričnosť, aby vedeli, že ani u nás
nie sú samy a majú sa na koho obrátiť.
To sa prakticky prejavilo vo viacerých
osobných rozhovoroch, našou službou
modlitieb chvál na Celoslovenskej



kresťanskej medickej konferencii alebo
na duchovnej obnove spoločenstva
Kairos.
Zbližovanie so spoločenstvom Philia
(Žilina - Solinky) - Túto farnosť
dlhodobo vnímame ako jedno z
najživších miest v Žiline, a preto si
vážime každú príležitosť zdieľať s nimi
oheň, ktorý nesú. V roku 2024 sme mali
možnosť spoločne uvažovať na
sieťovacích stretnutiach nad potrebami
mladých, poslúžiť vo farnosti
modlitbami chvál, či absolvovať
animátorské formácie.
Popri týchto cielených spoluprácach

sme sa usilovali reagovať na každú
prosbu o pomoc z ktoréhokoľvek kúta
našej diecézy, akými boli napr. modlitby
chvál pre eRko animátorov v Domaniži
alebo viaceré služby pre birmovancov.

S ohľadom na posledný rok môžem snáď
pokojne zhodnotiť, že bol v tejto oblasti
naozaj prelomový! Verím, že aj Žilinská
diecéza pomaly vstupuje do novej etapy a
som rád, že toho môžeme byť súčasťou. Aké
kroky sú pred nami? Čo bude ďalej?
Nechajme sa prekvapiť, kam nás Božia
prozreteľnosť dovedie!

Juraj
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chvály
KEĎ SA BUDETE SPOLU AKO SPOLOČENSTVO MODLIŤ

CHVÁLU, PÁN CEZ TO BUDE UZDRAVOVAŤ.
       PRISĽÚBENIE, SLAVO S DRUŽINOU

Prečo začíname práve týmto prisľúbením?
Pretože je potrebné, aby sme si pripomínali
dôležité veci. Toto prisľúbenie, ktoré
veríme, že nám Pán poslal, sme zobrali a
vstúpili sme do neho s plnou vážnosťou. Ak
ťa tieto slová obchádzajú a v tvojom srdci ti
znie: "Toto nie je pre mňa," dovoľ nám
niekoľko myšlienok na úvod. 

Keď sledujeme život Pána Ježiša, sú situácie,
kedy niečo svojim učeníkom povedal. Nie
vždy im bolo jasné všetko, čo im povedal, a
tak prichádzajú otázky. Ježiš odpovedal na
otázky, ale ako sme už u neho zvyknutí,

trochu inak a z inej perspektívy. Inokedy
neodpovedal vôbec, pretože na priamu
odpoveď ešte učeníci neboli pripravení. (Jn
16,12) A tak isto preto, že na niektoré otázky
sa síce dá odpovedať, ale úplnú odpoveď
potrebuje človek zažiť sám. Preto najlepšou
odpoveďou na mnohé otázky je vlastná
skúsenosť. Ježiš necháva otvorené dvere a
tieto dvere môžu byť Jeho odpoveďou.

Ak máš pocit, že o spoločnej modlitbe chvál
počúvaš, ale nezažívaš to, chceme ťa opäť
pozvať vstúpiť do rozhodnutia a praktického
kroku: "POĎ DO TOHO S NAMI!" Ako?

1) spoločná modlitba

2) sila svedectva

3) modlitba chvál

Zdravas o 21:00 hod. spojená s požehnaním kňaza, modlitba v rámci skupiniek, Slack -
modlitebné úmysly pridané od ľudí, modlitba na dni spoločenstva

Zo života spoločenstva, osobný rozhovor, svedectvo na podujatiach
“Ale oni nad ním zvíťazili pre Baránkovu krv a pre slovo svojho svedectva.” Zjv 12, 11

“Chvála je forma modlitby, ktorá najbezprostrednejšie uznáva, že Boh je Boh. Ospevuje ho pre
neho samého, oslavuje ho preto, že ON JE, ešte viac než za to, čo koná.” KKC 2639
Chvály Spoločenstva Efata v Považskej Bystrici, Chvály Žilina

Toto sú tri piliere na napĺňanie prísľubu týkajúceho sa chvály, v ktorých môžeme zažívať silu
spoločnej modlitby. Chvála, nielen hudobná, ale aj spoločná modlitba, sila svedectva a
modlitba chvál - to sú tie pootvorené dvere, do ktorých ťa pozývame vstúpiť.



Čím sme prešli v roku 2024?

V úvode vám chceme pripomenúť, že
začiatkom roka 2024 sme prerozdelili
spoluzodpovednosť za oblasť chvál. Peťo
Šípek nesie zodpovednosť za chvály v
Považskej Bystrici, nahrávanie skladieb a
komunikáciu ohľadom evanjelizácií a
externých pozvánok. Janko Paholík nesie
zodpovednosť za rozvoj členov v chválovej
oblasti, interné podujatia spoločenstva a
komunikáciu ohľadom chvál v Žiline a
diecéznych podujatí. Pripomíname to
hlavne z dôvodu, aby ste vedeli, na koho sa
môžete obrátiť v prípade, že o niektorej z
týchto oblastí budete potrebovať niečo
komunikovať.

Chvály Efata v Považskej Bystrici
Chvály sa konajú pravidelne každý druhý
mesiac. Na základe obrazu, o ktorom sme
už viackrát hovorili (nájdeš ho aj na
www.efata.sk/chvaly), máme na chválach
kruhové usporiadanie, v ktorého centre je
kríž. Od tohto roku je súčasťou chvál
požehnaný kríž, ktorý špeciálne na tento
účel vyrobil drevorezbár Juraj Jakubík starší.
Kríž je pre nás symbolom toho, čo nám Pán
svojou obetou na kríži vydobyl, a čo
môžeme v našich životoch uplatňovať.
Veľmi túžime, aby to, čo na týchto
chválach môžeme priniesť, bolo iba
prenesením toho, čo spoločne zažívame na
našich dňoch spoločenstva. Súčasťou chvál
je vždy aj modlitba príhovoru, služba vlajok
a taktiež skvelé agapé. Všetkým
zodpovedným osobám a ľuďom, čo sa do
služby zapájajú, zo srdca ďakujeme.

Chvály v Žiline 
Veľmi sa tešíme z toho, že chvály v Žiline
prinášali dobré ovocie aj tento rok. Konajú
sa v spolupráci spoločenstiev Efata, Chaim,

Chaire, Cirkev bratská ZA, pod zastrešením
Inštitútu Communio. S výnimkou letných
mesiacov sa chvály konali pravidelne každý
mesiac. Je skvelé, že táto služba má už svoju
silnú stabilnú zostavu. Táto zostava sa
zúčastnila a zastrešila v Žiline aj vedenie
modlitieb, ktoré boli súčasťou
celoslovenskej modlitebnej výzvy s názvom
Zvolanie. Touto cestou všetkým
služobníkom ďakujeme a žehnáme im. 

Nahrávanie skladieb 
V nahrávaní autorských skladieb členov
nášho spoločenstva stále pokračujeme a
tešíme sa z tejto možnosti. Tento rok sme
okrem nahrávania skladieb priniesli ľuďom
aj klip ku skladbe Strážny anjeličku, v ktorej
účinkujú naše “efata deti”. Všetky naše
doteraz nahraté skladby nájdete na
YouTube a taktiež na všetkých hudobných
streamovacích službách, ako Spotify, Apple
Music a ďalšie.

Rozvoj členov
Aj tento rok pokračovali tzv. stretnutia
chváličov. Bývajú každý druhý mesiac a ich
zameraním sú prevažne praktické témy
ohľadom vedenia chvál. Stretnutí sa
zúčastňujú aj ľudia z technického tímu.
Snažíme sa dbať okrem duchovného rozvoja
aj o rozvoj praktických zručností, s ktorými
sa pri službe chvál môžu ľudia stretnúť. 
                                                             Peťo 



Svedectvá

Vieru som spoznala vďaka birmovke, no po
strednej škole som sa od Boha vzdialila na 7
rokov. V jeden deň som Mu napísala, nech
ma nikdy nenechá odísť od Neho tak
ďaleko, že by som sa nedokázala vrátiť.
Prešlo 5 dní a vyskočil na mňa plagát o
Efata chválach. Dostala som pocit, že tam
mám ísť a vyšlo to aj napriek nepríjemným
situáciám, ktoré tomu predchádzali.
Konečne som opäť spievala nie na
gospelovom koncerte, ale pri ľuďoch
chváliacich Boha z celého srdca. Priam sa tá
chvála vylievala. “Niečo” mi hovorilo, aby
som išla na modlitbu príhovoru. No nešla
som, veď na čo… Vtom za mnou prišli
modlitebníci a slová, prijatie, láska, či radosť
Boha z môjho návratu, ktorú som cez nich
zažila, mi zmenila život. Teraz mám
spoločenstvo, priateľov, opäť spievam
chvály a žijem nový život, samozrejme, aj s
ľudskou nedokonalosťou a problémami.
Niekedy stačí, že mu úprimne niečo povieš
a uvidíš, o čom by si ani nesníval. 
Tešíme sa na teba!

Peťa

Na posledných decembrových chválach
som ako posledná bola na modlitbe
príhovoru, pretože som dlho rozmýšľala, čo
povedať modlitebníkom. Chcem, aby Ježiš
zmenil manžela? Mňa? Deti? ... Nevedela
som si „naordinovať“ modlitbu. A tak
vravím, že som prišla, aby Ježiš niečo urobil
s mojou životnou situáciou lebo viem, že
má moc to urobiť. Napriek krátkosti
modlitby (parameter času tu nehral rolu,
ako som si myslela...) Boh zasiahol. Po
príchode domov sa zmenila atmosféra v
našom vzťahu. Ukazuje mi to, že Bohu
záleží na vzťahoch, do ktorých nás
povoláva.

Veronika

Efatu som spoznala cez našu spoločnú
službu modlitby príhovoru na Kráľovskom
víkende 2023 a už vtedy mi Boh dovolil byť
tu s vami v tejto vzácnej službe. Bola som
pri tom, keď niekto: pri modlitbe zažil
hlbočinu, dvihol hlavu, dovtedy sklopený
zrak, a kráča životom ďalej vo väčšej istote,
odovzdal kľúče od svojho srdca Bohu,
pozrel na seba a videl sa viac tak, ako ho
vidí Boh, rozumel lepšie sebe a tomu, ako
používať dary a charizmy od Pána, zažil po
15 rokoch slobodu, ktorá chýbala po
náročných životných rozhodnutiach v
minulosti. Je pre mňa radosťou byť súčasťou
modlitbovej služby a ožívam pri vás, keď
vidím s akou jednoduchosťou, priam až
ľahkosťou sa môžem za vás modliť a ako
Boh vo vás robí svoje. Som tu s Bohom pre
vás. 

s. Františka
 

Som v bázni, keď si uvedomím, že môžem
byť svedkom toho, že Boh mení život ľudí,
hoci my k tomu prispejeme len krátkou
modlitbou. K mnohým svedectvám a
veciam, ktoré Pán urobí počas chvál, sa ani
nedostanem. Ale mal som možnosť počuť a
vidieť toho mnoho a to je pre mňa uistením,
že Boh je s nami (Emanuel). Mám však
dojem, že mnohokrát máme akoby ostych
prísť a požiadať o modlitbu. Možno to je
pod rúškom "pokory", že veď nie som na
tom tak zle a radšej nechám priestor tým,
ktorí to viac potrebujú. Buďme chudobní v
duchu - túžiaci mať ešte hlbší vzťah s
Pánom a túžme viac po Božej blízkosti...
Verím, že požehnanie do spoločnej
modlitby, ktoré ako spoločenstvo nesieme,
platí aj pre modlitbu príhovoru, že môžeme
jedni za druhých volať k Otcovi a ďakovať,
že nás v tom nenechá osamote. Ak sa vám v
srdci objaví túžba po spoločnej modlitbe,
prosím, neodmietnite a skúste si v rámci
povinností nájsť priestor byť spolu v
modlitbe.

Jožko



práca
v spoločenstve

V spoločenstve sme za posledné roky dozreli k skvelej možnosti, a to mať zamestnaných ľudí
v rôznych oblastiach. Táto práca nie je len o konkrétnych výsledkoch, ale predovšetkým o
budovaní samotného spoločenstva. V nasledujúcich častiach sa pozrieme na tri oblasti, ktoré
ukazujú, ako môžu rôzne talenty a nápady ožiť v praxi. 

1) nahrávanie

Čo to znamená, že Peťo nahráva?
V spoločenstve máme ľudí, ktorí majú dar
od Pána skladať piesne. Mojou úlohou je
rozlišovať, ktoré piesne Pán chce vyniesť na
svetlo sveta, tieto piesne zaranžovať, nahrať
všetky potrebné veci, posunúť to na
mastering do štúdia k Jimimu Cimbalovi,
ktorý nám pomáha s výsledným zvukom
skladieb. Nie je to teda iba nejaký záznam
zvuku, je to kombinácia tvorby, nahrávania
a úpravy nahratého materiálu.

Vieš nám to priblížiť do konkrétnych
činov, krokov, úloh, ktoré musíš robiť?
V prvej odpovedi som niečo naznačil. Po
výbere danej skladby nasleduje časť
kreativity, a teda aranžovania. Vždy sa
pýtam aj autora danej skladby, akú
predstavu asi nesie v sebe, ako by skladba
mohla z jeho pohľadu znieť. Väčšinou
dostávam ale od ľudí slobodu v tvorbe a
aranžovaní, čo si veľmi vážim a je to asi to
najviac, čo môžete umelcovi dať - slobodu.
Keď mám už predstavu jasnú, prichádza časť
nahrávania, hľadania vhodných zvukov.
Vďaka tomu, čím som v živote prešiel a
vďaka darom, ktoré mi Pán dal, viem
zastrešiť väčšinu nástrojov, ktoré
potrebujem. Keď však vnímam, že niekto
nejaký nástroj v danej skladbe zvládne

lepšie, oslovujem týchto ľudí a riešime opäť,
čo a ako by mal nahrať. Keď je všetko
nahraté, nasleduje časť upravovania
jednotlivých stôp nahrávky, vyladzovanie
spevov, prerábanie midi stôp do audio a
podobne drobné dôležité úpravy. Keď už je
všetko pripravené, posielam projekt na
mix/master.

Ako vyzerá tvoj pracovný deň? 
Tento rok som vstúpil do rozhodnutia, že
jeden deň pracovného týždňa budem
venovať práve nahrávaniu. Avšak z praxe
môžem povedať, že najlepšie sa tvorí po
večeroch. Jednak je to nejaký viac tvorivý
čas a hlavne väčšina detí už spí. Ale teda to,
ako vyzerá môj pracovný čas, závisí od
toho, v akej fáze nahrávania sa nachádzam.
Niekedy tvorím, niekedy aktívne nahrávam
nástroje, niekedy spracúvam nahraný
materiál. Môžem ale povedať, že človek by
neveril, z koľkých mini dielikov sa skladá
to, čo si ľudia už potom môžu vo finále
vypočuť. Pre zaujímavosť, priemernú
skladbu, ktorú môžete počuť už hotovú,
tvorí aspoň 50 zaznamenaných stôp.

Ako si sa k tomu dostal?
Do nahrávania pre spoločenstvo som bol
oslovený. Celý môj život je nejakým



spôsobom prepletený s hudbou. Okrem
toho, že som vyštudoval aj hudobnú školu a
učím aktuálne klasickú gitaru, prešiel som
mnohými kapelami, projektami,
skúsenosťami aj z nahrávania v štúdiách.
Keď Pán začal dávať na srdce myšlienku
toho, aby sme skladby, ktoré v spoločenstve
vznikajú, dávali von, teda nahrávali ich a
posúvali ľuďom, vtedy zasvietila hlavne
Jankovi Paholíkovi vec, že veď máme na to
hotového človeka. Potom prišla fáza
rozlišovania, a keď to celé dalo zmysel,
vstúpili sme do toho naplno.

Koľko času ti zaberie nahrávanie a jeho
príprava ?
Toto je veľmi individuálne. Sú skladby, kde
veľmi prirodzene a rýchlo nájdem zhodu v
predstave a praktickej časti. Niekedy sú také
dni, že prakticky nemám žiadny výsledok.
Ale vždy spätne vidím význam aj týchto
"neefektívnych" dní. Samotné nahrávanie
najradšej realizujem v noci z už
spomínaných dôvodov.

Ako nahrávanie môže pomáhať
spoločenstvu, čím prispieva k chodu
spoločenstva?
Príde mi to ako vynášanie bohatstva toho,
čo nesieme pre tento svet. Samotnému
nahrávaniu predchádzal aj obraz. Bol to
obraz, ako sme zozbierali to, čo máme, vy-

niesli to hore k nebu a odtiaľ to padlo na
zem a spravilo to akoby tlakovú vlnu, ktorá
sa niesla ďalej. A toto je to, čo chceme robiť
- dať Bohu to najlepšie, čo vieme, a ten
dopad už riadi On. Ja veľmi verím, že cez
tieto piesne sa Boh dotýka sŕdc ľudí, a že
môže meniť konkrétne veci v živote - veď o
tom je chvála - je to mocná zbraň! A čo je
pre mňa ešte krásne, že je to spolupráca ľudí
v spoločenstve - niekto skladbu zloží,
niekto nahrá, aranžuje, niekto vytvára
grafiku, niekedy sme vytvorili klip. Toto
ma na tom veľmi teší. Ako bonus naviac v
tom celom je spolupráca s profesionálnym
producentom a hudobníkom Jimim
Cimbalom.

Viackrát zaznelo meno Jimi Cimbala,
kto to je, ako vôbec táto spolupráca
vznikla?
Ja som Jimiho prvýkrát registroval, keď hral
v kapele v Superstar. Obdivoval som, čo
všetko dokáže a bola to taká tá celebrita z
televízie. :) Raz som si všimol, že moja
kamarátka ho má v priateľoch na
Facebooku a hovorí mi, veď si ho pridaj, on
Ti to potvrdí. Tak som spravil. Neviem
prečo, ale raz som nabral odvahu mu
napísať, že je úžasné ako hrá, čo dokáže, ale
že to nie je samozrejmosť, a aby možno
nezabudol za to aj Bohu poďakovať. Čakal
som, že ako správny metalista mi napíše
nejaký odpis a pošle ma niekam. Ale
paradoxne mi poďakoval, že som mu to
pripomenul, a že sa snaží na to myslieť.
Potom nasledovala obrovská séria chatov o
Bohu a živote vôbec. V tom čase som hrával
so Simou Martausovou (dnes
Magušinovou), a tak sme sa veľa bavili aj o
hudbe. Mal som s ním aj niekoľko stretnutí
na obede, v štúdiu,… Veľa ma podporoval a
povzbudzoval aj v mojej tvorbe na
akustickú gitaru. Skrátka, prirodzené
priateľstvo. Celé to ale nabralo nový



rozmer, keď sme začali s nahrávaním pre
spoločenstvo. Veľmi sa mu páčilo, akým
spôsobom to robíme a ponúkol sa, či by
mohol byť tohto Božieho projektu účastný
tým, že bude skladby mastrovať. Keď o tom
hovorím, príde mi, že Pán Boh je
neskutočne kreatívny.

Aké výzvy táto práca so sebou nesie?
Veľmi si chcem udržať  zameranosť na
podstatu, prečo a pre koho to robíme.
Samozrejme, aj držať si v tom prirodzené
nadšenie a radosť z toho, že to môžem robiť.
Nechcel by som upadnúť do stavu, že to
proste musím, a tak to robím. Kto veľa
dostal, veľa sa od neho vyžaduje a ja naozaj
hmatateľne cítim, ako sa Pán o všetko
potrebné až nadprirodzene stará. Čiže je to
pre mňa výzva využiť čas a možnosti, ktoré
mi boli zverené, čo najzodpovednejšie a
najlepšie, ako viem. Určite je pre mňa aj
výzva, aby skladby mali aj hudobnú kvalitu,
ale súčasne niesli to Božie posolstvo a
atmosféru, ktorá sa dotýka sŕdc.

Akým spôsobom a komu si v tom
vykazateľný?
Veľmi jednoducho to funguje. Cez
aplikáciu Toggl track si meriam čas, kedy sa
nahrávaniu pre spoločenstvo venujem.
Vždy zapíšem, na čom pracujem, takže
keby to niekoho zaujímalo, všetko sa dá
spätne pozrieť. Na konci mesiaca pošlem
tento súhrn hodín Vladkovi.

Nebolo by výhodnejšie pre spoločenstvo
nahrávanie v nejakom štúdiu?
Keby sme nahrávali v štúdiu, už len čas,
ktorý by sme tam strávili, by stál veľmi veľa
peňazí. Nehovoriac o tom, že spracovanie
nahrávok, následné zvukové spracovanie by
stálo opäť veľa peňazí. Jimi nám finálne

spracovanie nahrávok robí bez nároku na
honorár. Keby to robí za komerčnú sumu,
nemohli by sme si to ako spoločenstvo
dovoliť. Obrovská výhoda v domácom
štúdiu je aj tá, že ja môžem v podstate tvoriť
a súčasne nahrávať a hlavne to môžeme
robiť v nezávislom čase na niekom ďalšom,
kto by musel toto celé zaznamenať. Na
vybavenie štúdia sme mali zbierku cez
Donio, zároveň som to skombinoval s
mojou súkromnou výbavou a máme z toho
skromné, ale veľmi funkčné štúdio. A,  
samozrejme, ma baví aj to, že sa môžem aj
profesne rozvíjať týmto spôsobom. Občas
vieme pomôcť aj nejakým Božím ľuďom
mimo spoločenstva, ktorí by si štúdio
nemohli dovoliť alebo skrátka sa im len páči,
ako naše skladby znejú, a tak nás oslovili.
Spomeniem napríklad, že sme už poslúžili
františkánom zvučkou k bábkovému
divadlu, nahral som  zvučky k podcastom,
Sáre Dobrovodskej sme nahrali dve krásne
skladby, nedávno som dokončil skladbu pre
Simu Magušinovú, ktorá je ako bonus na
novom CD a som zvedavý, aký zámer s tým
všetkým Pán ešte má.

Ako hodnotíš túto prácu v spoločenstve
doteraz?
Verím, že každého z nás teší, že už teraz
máme pomerne veľa skladieb dostupných
na hudobných streamovacích službách ako
Spotify, YouTube, Tidal, Apple Music a
ďalšie. Niekedy ma prekvapuje dosah, kam
sa skladby dostali, a ako ľuďom prinášajú do
života radosť a Pánovu prítomnosť.

Otázky položila: Betka 
Odpovedal: Peťo Šípek



2) spevník

Čo ťa motivovalo k tomu prísť s
myšlienkou začať pracovať na spevníku? 
Frustrácia :D Ale nie, teraz naozaj. Videl
som praktickú potrebu v rámci prípravy na
modlitby. Štandardný život chváliča pred
chválami vyzeral asi takto: hľadanie piesní v
papieroch, kopírovanie piesní, škrtanie a
prepisovanie akordov, nosenie papierov a
zabúdanie papierov, keď ich bolo treba.
Druhá fáza bola v prepisovaní textov do
powerpointových prezentácií a kopírovanie
prezentácií z notebooku do notebooku. To
bol nekonečný príbeh pred každými
chválami. Prišlo mi jednoduchšie dať texty
piesní na jedno miesto tak, aby sa nemuseli
zakaždým prepisovať, a aby sa nemuseli
dodatočne chystať prezentácie s textami.
Posledná myšlienka bola, že nemusíme
pracne prepisovať piesne, ktoré už niekto
niekde má nahodené, tak sme začali
spolupracovať so 4334, ktorí nám poskytli
všetky svoje piesne s akordami, čo doteraz
majú nahraté v systéme. 

Ako táto spolupráca funguje? 
Pomáhali sme upraviť jednu z častí ich
webu, dali nám k dispozícii ich dáta a   
máme spoločné vyhliadky do budúcnosti. :)

Ako tento spevník funguje? 
Zatiaľ je to pre interné účely nášho
spoločenstva, čiže tam máme prístup ako
členovia. Web 4334 je verejne dostupný pre
všetkých. Ale dodatočné funkcionality, na
ktorých sme pracovali, sú dostupné len pre
naše spoločenstvo po prihlásení. Funguje to
tak, že sa prihlásiš, vyberieš si piesne, ktoré
chceš hrať, pridáš si ich do playlistu, zvolíš si
tóninu pre každú pieseň, prípadne sa dá
nastaviť aj to, kto bude danú 

pieseň viesť, ak je piesní veľa. Všetko
ostatné tam je. Ak nejaká pieseň chýba, tak
si ju pridáš a už ju tam máš naveky. :D A
prezentácie nemusíš chystať, lebo spevník
poskytuje generovanie slajdov na projekciu.

Koľko piesní sa tam nachádza? 
Na 4334 je veľa piesní oficiálne
zverejnených, ktoré vyšli pod nejakým
albumom - o to sa starajú oni. My si to
priebežne dopĺňame o to, čo potrebujeme -
buď naše vlastné piesne, alebo nové piesne,
ktoré na 4334 ešte nie sú, alebo príliš staré,
ktoré tam už nie sú.

Ako prebiehal proces vývoja tohto
spevníka? Pracoval si na tom sám? 
Začalo to ešte na mojej vysokej škole ako
ročníkový projekt - to bola prvá verzia
spevníka. Postupne na tom pracovalo
viacero ľudí zo spoločenstva. Takže aj so
zapojením viacerých ľudí a postupom času
to vylepšujeme. Snažíme sa to dostať do
stabilnej podoby a snáď to budú môcť
používať v budúcnosti aj iní, pretože si
uvedomujeme, že sa s podobnými
problémami pri chválach môžu stretávať aj
ďalšie spoločenstvá. 

Chceme to teda rozšíriť ďalej aj do
iných spoločenstiev? 
Áno. Aby tie piesne, ktoré máme na
Slovensku, nemuselo každé spoločenstvo
prepisovať do svojich aplikácií, a aby mali k
dispozícii kvalitne spracované texty a
akordy, čo 4334 robí, preto sa mi páči
spolupráca s nimi. Plus, ak spoločenstvá
budú mať nejaké svoje vlastné piesne, mohli
by si ich tam pridať a mať ich tam nastálo.
Nemusia riešiť dodatočný softvér na
projekciu. Hlavná myšlienka je,



3) práca všeobecne

aby aj iné spoločenstvá mohli v tomto
fungovať jednoduchšie. 

Aké sú skúsenosti z praxe so spevníkom? 
Napríklad v situáciách, kde sa stretne
skupinka ľudí na animátorskej škole, idú si
prvýkrát spolu zahrať chvály, majú 5 minút
na to, aby sa dohodli, a nie všetci poznajú
všetky piesne. Vtedy sa dajú ľahko pridať
piesne do jedného spoločného playlistu, kde
to každý môže vidieť na svojom zariadení,
pridať tóninu, takisto hneď sú k dispozícii
texty pre ľudí, ktorí sa idú modliť. V
takýchto spontánnych modlitbách je
spevník veľmi užitočný. Používame ho ale
vždy, keď slúžime chválou. Osvedčilo sa to
napr. aj na službe na Kráľovskom víkende,
kde sme potrebovali mať každý jeden z
chváličov pred sebou piesne a potrebovali
sme vedieť, kde sa v tej piesni nachádzame.
To sa dalo spravovať práve pomocou
spevníka, kde stačilo, že texty a akordy
preklikáva jeden človek, ktorý viedol chvály
a ostatným sa to synchronizuje na ich
zariadeniach automaticky.

Prečo je aj toto prácou v spoločenstve? 
Niektorí pracovali na spevníku a bola to ich
služba, niektorí to mali ako prácu. Je to
priestor pre tých, ktorí programujú a majú
možnosť sa niečo popritom naučiť.

Chápem to ako takú juniorskú pozíciu v
danom projekte. Vtedy sme tento venovaný
čas tej práci odmeňovali aj finančne. Pre
mňa osobne to bola vždy služba. 

Ako často sa tomu venuješ? 
Veľa vecí spravili ostatní, lebo mali na to
sústredenejší čas - to bolo aj zmyslom práce,
aby sa tomu mohol venovať niekto, kto mal
na to viac časových kapacít a naozaj tam
vedel niečo pohnúť vpred. Lebo ak si za to
niekto sadne na 2 hodiny, tak za ten čas sa v
tom ani nezorientuje, nie ešte, aby v tom
stihol naozaj niečo spraviť. 

Je ešte niečo, čo by si k tomu celému
chcel dodať? 
Chvály sú dôležitou súčasťou spoločenstva -
preto spevník robíme. Chcel by som v tom
poprosiť o modlitbu, lebo častokrát mi to
príde ako zápas. Bola situácia, kedy sme
potrebovali spraviť veľmi rýchlo jednu
funkcionalitu a bolo to niečo nové,
komplikované. A modlili sa vtedy za to
špeciálne dvaja ľudia a podarilo sa to za 4
hodiny. Bol som z toho v úžase! A zároveň
som zažil situácie, že ani za svet sa s tým
nedalo pohnúť. Je to rozkúskovaná práca,
nie celistvý čas, a preto je to veľakrát
náročné.

Otázky položila: Betka 
Odpovedal:  Ján Paholík

Čo to znamená, že pracuješ pre
spoločenstvo? 
Myslím, že je to metóda win - win. Ja som
dala svoj čas, schopnosti, ochotu, vzťahové
talenty, energiu a kapacity spoločenstvu a
spoločenstvo mi poskytlo finančnú
podporu, ktorou sa mi chce za to celé
odvďačiť. 

Máš oddelenú prácu pre spoločenstvo od
služby?
Snažím sa mať v tom jasno, nech to aj mňa
vnútorne nezaťaží. Komunikujem to a
pýtam sa priamo, či toto spadá pod prácu
alebo si to mám vziať ako službu. Väčšina
organizačných vecí, ktoré treba zastrešiť
pred akciou - osloviť ľudí, pokryť



nejaké veci, program,... sú práca. Čiže ak
prídem na deň spoločenstva, nie, nie som za
to platená :D. Ale ak je potreba niečo
organizačne dať dokopy ešte pred dňom
spoločenstva, je to súčasť pracovnej činnosti.

Ako si sa k tomu dostala?
Každé leto po škole som zvažovala nejakú
intenzívnu letnú brigádu. Väčšinou to
skončilo tak, že som robila predavačku v
COOP Jednote. Vtedy sa Vladko na
lídrovskom spýtal, či nechcem pracovať pre
inú jednotu. Že by mu to dávalo zmysel, ak
by som tento čas, ktorý by som venovala
brigáde len kvôli peniazom, mohla venovať
niečomu, čo má väčší zmysel a presah, a
teda mohlo by to pomôcť aj spoločenstvu. 

Robíš iba nejaké činnosti, ktoré sa
musia spraviť alebo aj tvoríš niečo nové?
Aj, aj. Niekedy sú to veci, na ktoré neostane
kapacita pre iných ľudí, a treba to spraviť.
Na druhú stranu, počas pracovných dní veľa
brainstormujeme a premýšľame, čo by sa
dalo vylepšiť, zmeniť, priniesť ľuďom.
Množstvo nápadov sa rodí práve tam. 

Pracuješ pravidelne alebo sú to tzv.
nárazové práce?
Pravidelne každý piatok sa snažíme mať
pracovné porady tzv. office day. Čiže je to
súčasne aj môj pracovný deň. A väčšinou sú
to teda priebežné veci, ktoré sa pripravujú a
chystajú na nejaký konkrétny dátum.

Aké výzvy táto práca so sebou nesie?
Tápam asi v tom, keď spolu pracujeme na
pracovných dňoch a Vladko + Janko majú
svoje prioritné IT zamestnanie, ktorému sa
musia venovať. Čiže na niektoré veci, o
ktorých by som potrebovala diskutovať s
niekým ďalším, rozhodnúť a pohnúť sa
ďalej, musím počkať, kým budú k dispozícii
a mať toho menej v práci alebo s tým
“otravujem” ešte niekoho ďalšieho. Preto
bolo super, keď pribudli v lete kolegyne a
mohli sme  s Luckou a Erikou  pracovať
spoločne. Zároveň cítim miernu priepasť
medzi touto prácou a členmi spoločenstva.
Ale asi sa v tom môžeme posunúť a
komunikovať o tom viac a častejšie. 
 
Vieš povedať nejaký príklad, čo by
nevzniklo, keby si nezačala pracovať pre
spoločenstvo ?
Mali sme na zodpovednosť väčšinu akcií v
rámci leta (Cyklotúra, Raňajky so
spoločenstvom, novinky v akciách vznikli -
Hlboké WC, Stopovačka pre deti), program
chaty spoločenstva. Veci, z ktorých sa teším
a vznikli vďaka práci v spoločenstve (a
spolupráci viacerých kreatívnych ochotných
duší), sú Adventné výzvy počas týchto
dvoch rokov. Toto by sa pravdepodobne
neudialo, lebo by na to nemali ľudia čas a
kapacitu. Ďalej z materiálnych vecí aj
výročné správy, materiály o spoločenstve,
ktoré sme spolu s Luckou dali do
hmatateľnej podoby.

Akým spôsobom a komu si v tom
vykazateľná?
Vladkovi, Jankovi a lídrovskému ako
takému, s ktorým je to prepojené. V rámci
pracovných dní máme aj porady, na
ktorých sa dohadujeme, čo a kedy treba
spraviť. Nie je to tak, že na čo si zmyslím, to
zrealizujem. Netrekujem si hodiny a čas,
ktorý tomu venujem, lebo myseľ sa



obmedziť v tom nedá, veľakrát prídu
myšlienky a podnety, keď idem vlakom
domov, keď sa modlím, keď zaspávam :D,
takže vždy je to časovo rôzne a ťažko by sa
takto zapisovali hodiny. Aj pre moju
slobodu, aj slobodu spoločenstva sme v
múdrosti nastavili fixnú sumu, ktorú
dostávam pravidelne za mesiac. 

Cítiš od ľudí zo spoločenstva podporu?
Stretla som sa s veľmi pozitívnymi ohlasmi,
že je to skvelé a ľudia sa z toho tešia, za čo
som veľmi vďačná. Ďalej registrujem
postoj, že to ľudia až tak neriešia alebo
nezachytávajú. Asi to chápem, že to je niečo
ťažko uchopiteľné, ak nie je niekto v tom
priamo zapojený. Avšak bola by som rada,
keby to môžeme postupom času viac
priblížiť, aby to bolo pre všetkých viac

uchopiteľnejšie, a aby zároveň cítili, že tá
práca je tu aj pre nich. A Vladko je,
samozrejme, super šéf! 

Ako hodnotíš túto prácu v spoločenstve
doteraz?
Je to pre mňa veľmi vzácna skúsenosť a
veľmi vzácny čas, ktorý môžeme aj tráviť
spolu diskusiami o spoločenstve na
pracovných dňoch. Veľa som sa cez to
naučila a stále ma to veľa učí, asi hlavne o
komunikácii, ktorá je v tom celom dôležitá. 

Otázky položil: Peťo Š.
Odpovedala: Betka

Ďakujeme všetkým, ktorí toto povolanie
“pracovať pre spoločenstvo” prijali.
Tešíme sa z toho a žehnáme im! 

financie
Príjmy z desiatkov v rokoch 2019 - 2024



PRÍJMY 42 262,66 €

Desiatky 25 707,03 €

Chata 7 766,90 €

Pôžička 3 425,00 €

ZKSM 2 550,00 €

Merch 794,48 €

Mimoriadne príspevky 500,01 €

Automobil 283,50 €

Podujatia - príspevky 775,74 €

Služba 150,00 €

Iné 110,00 €

Práca 100,00 €

Technika 100,00 €

VÝDAVKY 36 518,99 €

Chata 10 784,50 €

Podpora druhých 8 548,99 €

Pôžička 3 930,36 €

Práca 3 362,77 €

Podujatia - náklady 3 349,66 €

Technika 1 689,82 €

Merch 1 040,00 €

Automobil 1 034,90 €

Godzone 1 000,00 €

Agapé 873,08 €

Farnosť 600,00 €

Iné 133,97 €

Web 90,94 €

ZKSM 80,00 €

financie
Príjmy a výdavky 2024



  Rok 2024 bol pre naše spoločenstvo z
finančného hľadiska veľmi požehnaný.
Skončili sme zatiaľ v najvýraznejšom pluse
5 681,67 €. Tento rok sme mali najvyššie
príjmy aj výdavky. Jedným z najväčších
výdavkov je už tradične letná obnova v
Rodinkove, kam ideme na 5 dní a bolo nás
tam tento rok 130. Okrem toho sa už
tradične snažíme najväčšiu časť financií
dávať na podporu - či už pravidelnú alebo
jednorazovú. 
  Z pohľadu príjmov sú najväčším zdrojom
pravidelné príspevky členov spoločenstva -
desiatky. Tento rok výrazne poskočili už na
25 531,03 €. Okrem toho čerpáme aj
dotáciu zo ZKSM, a tiež príspevky z 2%
zaplatenej dane. Vďaka podpore sme mohli
pokryť aj všetky prevádzkové náklady

financie
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spoločenstva, a to nielen na agapé či
prenájom priestorov, ale aj na brigádnickú
prácu niekoľkých osôb v rámci leta. Aj
vďaka tomu sme mohli opäť zorganizovať
viaceré skvelé podujatia a uvoľniť do služby
viacerých ľudí, ktorí by inak museli hľadať
dočasnú prácu inde. Radi by sme
pokračovali v tomto spôsobe práce s
financiami aj naďalej. Zároveň vieme, že
nás v tomto roku budú čakať aj výraznejšie
investície do techniky, aj preto sa nám budú
rezervy hodiť. 
  Chcel by som sa touto cestou veľmi pekne
poďakovať všetkým podporovateľom. Boh
Vás žehnaj.

Vladko



dátumy 2025

JANUÁR - 26. 1. 2025

FEBRUÁR - 23. 2. 2025

MAREC - 30. 3. 2025

APRÍL - 27. 4. 2025

MÁJ - 25. 5. 2025

JÚN - 29. 6. 2025

JÚL - 27. 7. 2025

SEPTEMBER - 28. 9. 2025

OKTÓBER - 26. 10. 2025

NOVEMBER - 30. 11. 2025

DECEMBER - 28. 12. 2025

 · 31. 1. - 1. 2. 2025 GDZN ŽENSKÁ KONFERENCIA · 14. 2. 2025 PLES MLÁDEŽE
DCZA · 27. 2. - 2. 3. 2025 GDZN KIDS TOUR · 2. - 3. 5. 2025 GDZN KONFERENCIA S

MARY HEALY · 7.6. 2025 TURÍČNE MODLITBY DCZA · 12.7. - 16.7. 2025 NOVÉ
SVITANIE · 20. - 25. 7. 2025 GDZN CAMP · 20. - 25. 10. 2025 GDZN TOUR · 22. - 23. 11.

2025 KRÁĽOVSKÝ VÍKEND DCZA · 5. - 6. 12. 2025 MUŽSKÁ KONFERENCIA ·  

ďalšie udalosti

FEBRUÁR - 14. 2. 2025

APRÍL - 11. 4. 2025

JÚN - 13. 6. 2025

AUGUST - 8. 8. 2025

OKTÓBER - 10. 10. 2025

DECEMBER - 12. 12. 2025

JANUÁR - 16. 1. 2025

FEBRUÁR - 13. 2. 2025

MAREC - 13. 3. 2025

APRÍL - 10. 4. 2025

MÁJ - 15. 5. 2025

JÚN - 12. 6. 2025

chata efata - 
rodinkovo

28. 8. - 1. 9. 2025

dni spoločenstva chvály PB

chvály ZA


